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روزنامه

سینماداران معتقدند ترکیب فیلم های انتخاب شده برای اکران نوروز پیش 
رو را مناسب می دانند.

به گزارش خبرنگار ایلنا، اکران نوروزی را می توان مهمترین زمان اکران 
فیلم های سینمایی در ایران دانست که فیلم ها بیش از هر زمان دیگری 
شانس موفقیت و دیده شدن دارند و به همین دلیل اکثر پخش کننده ها 
زمان  این  در  اکران  به  را  فیلمشان  دارند  سعی  آثار  صاحبان   و 

برسانند.

آرش  کارگردانی  به  »بامبولک«  فیلم های   ۱۴۰۴ سال  نوروز  برای 
به  »پیشمرگ«،  خیراندیش،  محمد  ساخته   »۲ دلفینی  »پسر  معیریان، 
کارگردانی علی غفاری، »رها« ساخته حسام فرهمند، کمدی »دایناسور« 
حسین  کارگردانی  به  قرمز«  »عینک  اطیابی،  مسعود  کارگردانی  به 
مهکام، کمدی »کوکتل مولوتوف« به کارگردانی حسین امیری دوماری 
و »موسی کلیم الله« به کارگردانی ابراهیم حاتمی کیا به عنوان ترکیب 

نهایی اکران نوروزی مشخص شده اند .

ترامپ: 

یک سرکرده تروریستی القاعده 
را از بین بردیم

هلاکت  از  آمریکا  رئیس جمهور 
تروریستی  سرکرده های  از  یکی 

القاعده در سوریه خبر داد.
به گزارش ایلنا به نقل از روسیاالیوم، 
رئیس جمهور  ترامپ«،  »دونالد 
سوشال  تروث  پلتفرم  در  آمریکا 
نیروهای آمریکایی  اعلام کرد که 
علیه  محدود  هوایی  حمله  یک 
گروه  سرکرده های  از  یکی 
انجام سوریه  در  القاعده   تروریستی 

دادند.  
هفته،  »آخر  نوشت:  ترامپ 
حمله  یک  متحده  ایالات  نیروهای 
عوامل  از  یکی  علیه  دقیق  هوایی 

این  دادند.  انجام  سوریه  در  القاعده 
سراسر  در  تروریست  سرکرده 
منطقه با القاعده همکاری می کرد«.

وی در ادامه از تلاش های »مایکل 
کوریلا«، فرمانده فرماندهی مرکزی 
این  ارتش  و  )سنتکام(  آمریکا 
موفقیت آمیز  اجرای  برای  کشور 

این عملیات قدردانی کرد.
از  یکی  شدن  کشته  از  سنتکام 
تروریستی  گروه  ارشد  رهبران 
القاعده  به  وابسته  الدین«  »حراس 
جنگنده های  هوایی  حمله  پی  در 
سوریه  غرب  شمال  در  آمریکایی 

خبر داد.

سخنگوی قوه قضاییه: 

سخنگوی قوه قضاییه درباره ملاقات سفیر انگلیس با دو تبعه بازداشت 
شده این کشور در کرمان گفت: این افراد در دی ماه سال جاری به 

اتهام جاسوسی دستگیر شده اند.
به گزارش ایرنا از مرکز رسانه قوه قضاییه، اصغر جهانگیر افزود: این 
افراد با همکاری دستگاه های امنیتی تحت اشراف قرار گرفته و توسط 

سازمان اطلاعات سپاه استان کرمان دستگیر شده اند.
وی ادامه داد: افراد بازداشت شده تحت پوشش گردشگر وارد ایران 
شده اند و در پوشش کارهای تحقیقاتی و پژوهشی اقدام به جمع آوری 

اطلاعات در چندین استان کشور کرده اند.
با  مرتبط  پوششی  مؤسسات  با  افراد  این  کرد:  اضافه  جهانگیر 
سرویس های اطلاعاتی کشورهای متخاصم و غربی در قالب و پوشش 

فعالیت های تحقیقاتی و پژوهشی همکاری می کردند.
سخنگوی قوه قضاییه گفت: این ۲ تبعه انگلیس طی یکسری اقدامات 

منسجم اطلاعاتی و در حال جمع آوری اطلاعات در شهر کرمان تحت 
کنترل دستگاه های اطلاعاتی استان قرار گرفته و بازداشت شده اند.

در همین رابطه حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی گفت: طبق 
چندین  با  افراد  این  ارتباط  امنیتی  و  اطلاعاتی  نهادهای  رصدهای 
تحقیقات  و  شده  محرز  اطلاعاتی  سرویس های  به  وابسته  موسسه 

تکمیلی در این رابطه ادامه دارد.
رئیس کل دادگستری استان کرمان اظهار کرد: ملاقات هوگو شورتر 
سفیر انگلیس با دو متهم امنیتی تبعه این کشور در دادسرای عمومی 
و  قضایی  هماهنگی های  براساس  و  کرمان  استان  مرکز  انقلاب  و 

اطلاعاتی انجام شده است.
با  و  انگلیس  سفیر  درخواست  به  دیدار  این  کرد:  تاکید  حمیدی 
پذیرفته  صورت  امنیتی  دستگاه  هماهنگی  و  قضایی  مقام   موافقت 

است.

آیا رشد بودجه دفاعی سال آینده به 
معنای آمادگی ایران برای جنگ است؟
نظر سخنگوی دولت درباره رشد ۲۰۰ درصدی

 بودجه نیروهای مسلح که عموماً بودجه دفاعی 

خوانده می شود

بودجه های دفاعی و نظامی در لایحه 
سال ۱۴۰۴ هم مشمول رشد عددی 
آن  در  دیگری  تحول  هم  و  شده 
اعتبارات  شفافیت  است؛  داده  رخ 
در  این  از  پیش  تا  فرابودجه ای که 

لایحه درج نمی شد.
افزایش   ،۲۴ رویداد  گزارش  به 
خبر  و  مسلح  نیروهای  بودجه 
درباره  چهاردهم  دولت  سخنگوی 
دفاعی  بودجه  درصدی   ۲۰۰ رشد 
سال  آذرماه  روزهای  نخستین  در 
جاری، یکی از موارد مورد بحث در 
ارسالی  بودجه  لایحه  نخستین  مورد 

دولت مسعود پزشکیان است.
دولت  سخنگوی  مهاجرانی،  فاطمه 
 ۲۰۰ رشد  درباره  زمان  همان  در 
نیروهای مسلح که  بودجه  درصدی 
عموماً بودجه دفاعی خوانده می شد، 
با بیان این که »بودجه وزارت دفاع 
دو برابر پارسال است«، اعلام کرد 
نظامی،  سازمان های  از  »بسیاری 
یعنی  دارند  فرابودجه  به نام  چیزی 
اما  نمی آید،  بودجه  در  اعداد  این 
امسال به جهت شفافیتی که سازمان 
از  یکی  به عنوان  بودجه  و  برنامه 
دولت  به  نظم بخشی  راهکارهای 
را  فرابودجه ها  این  می کند،  دنبال 
که  عددی  واقع  در  کرد،  شفاف 
دیده می شود، این به معنای دو برابر 
به معنای  بلکه  نیست  واقعی  شدنِ 

شفاف تر شدن آن است«.
بعد از این اظهارات سخنگوی دولت 
سخنگوی  خانلو،  مژگان  که  بود 
انتقادها  درباره   ۱۴۰۴ بودجه  ستاد 
از  بخشی  اختصاص  به  نسبت 
دارایی های  تملک  طرح های  منابع 
تقویت  به  )عمرانی(  سرمایه ای 
خواندن  واقعی  غیر  و  دفاعی  بنیه 
میزان رشد بودجه عمرانی نسبت به 
سنوات گذشته، تاکید کرد »در این 
به  یافته  اختصاص  اعتبارات  بخش، 
نیروهای مسلح در سر فصل بودجه 
مزایای  و  حقوق  شامل  عمرانی 
آنان  جاری  هزینه های  و  کارکنان 
با  مرتبط  منابع  صرفاً  و  نمی شود 

تقویت بنیه دفاعی است«.
مشخصاً  دفاعی«  بنیه  »تقویت 
مسعود  که  بود  کلیدواژه ای 
پزشکیان روز اول آبان سال جاری 
در زمان تحویل لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
از  یکی  عنوان  به  آن  از  مجلس  به 
یاد   »۱۴۰۴ بودجه  لایحه  »اصول 
کرد.احمد بخشایش اردستانی، عضو 
سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون 
در  دوازدهم  مجلس  در  خارجی 
 ۲۴ رویداد  خبرنگار  با  گفت وگو 
و  نظامی  بودجه های  بحث  درباره 
دولت  پیشنهادی  لایحه  در  دفاعی 
رشد  می گوید:   ۱۴۰۴ سال  برای 
فعلی  شرایط  در  دفاعی  بودجه های 
اما  است،  طبیعی  اسلامی  جمهوری 
مسئله مهم درباره این موضوع نسبت 
رشد  بحث  در  که  است  تناسبی  و 

اعتبارات در بخش های مختلف باید 
در نظر گرفته شود. 

وقتی  است:  گفته  اینباره  در  وی 
رشد  به  نسبت  نظامی  بودجه  رشد 
مردم،  معیشت  با  مرتبط  اعتبارات 
نوعی  این  شود  بیشتر  یا  برابر 
جهت  کشور  که  است  سینگال 

گیری خوبی نمی کند
به  اشاره  با  اردستانی  بخشایش 
اتحاد  در  بودجه بندی  تجربه 
در  می گوید:  شوروی  جماهیر 
شوروی  فعالیت  پایانی  سال های 
که  آمد  وجود  به  شرایطی  سابق 
سهم بودجه نظامی نسبت به بودجه 
معیشت و اجتماعی و اقتصادی برابر 
می دهد  نشان  الگو  این  خود  شد، 
و  شد  ضعیف  مردم  تاب آوری  که 

فروپاشی شوروی تثبیت شد.
سال  نظامی  بودجه  افزایش  آیا 
برای  شدن  آماده  معنی  به  آینده 

شرایط جنگی است؟
بخشایش اردستانی در پاسخ به این 
سؤال که آیا افزایش بودجه نظامی 
سال آینده به معنی آماده شدن برای 
شرایط جنگی است، می گوید: دقیقاً 
داشت،  تعبیری  چنین  نمی توان 
توجه  قابل  افزایش  حال  هر  به  اما 
بودجه نظامی یعنی این که مذاکره 
نمی کنیم و مذاکره را در دستورکار 

نداریم.
تاکید  نیز  راهبرد  این  درباره  وی 
نرم تری  زبان  ترامپ  اگر  می کند: 
به کار می گرفت شاید راهبرد ایران 
اما  نبود،  این  مذاکره  موضوع  در 
وقتی ترامپ خواست با قلدری مآبی 
با  رهبری  شود،  ظاهر  ایران  مقابل 
حرکت مهره شطرنج جواب ترامپ 

را دادند.
افزود:  همچنین  اردستانی  بخشایش 
وقتی ترامپ از زبان تهدید و قلدری 
استفاده می کند و این مسائل باعث 
برود،  بالا  ما  نظامی  بودجه  می شود 
تأثیر  تحت  بودجه  رشد  همین  اما 
این دست از عوامل نیز باید در یک 
بودجه های  رشد  با  متناسب  مقیاس 
معیشتی، اجتماعی و اقتصادی باشد.

و  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو 
دوازدهم  مجلس  خارجی  سیاست 
رشد  اهمیت  موضوع  بر  تاکید  با 
متوازن بودجه در بخش های مختلف 
باید  کلی  صورت  به  می گوید:  نیز 
که  شود  گرفته  نظر  در  مسئله  این 
بخش های  در  بودجه ها  رشد  نسبت 
حقیقت  در  باشد،  متناسب  مختلف 
و  نظامی  و  معیشت  بودجه  سهم 
مسائل دیگر باید به یک نسبت بالا 

برود تا توازن به وجود بیاید.

اعمال سیاست های جبرانی معیشتی، 

تا پیش از ماه رمضان

پس  مقننه  و  مجریه  قوای  روسای 
انجام  بر  مجلس  غیرعلنی  جلسه  از 
مردم  معیشت  بهبود  برای  اقداماتی 

تاکید کردند.
مسعود  مهر،  به گزارش خبرگزاری 
قالیباف،  محمدباقر  و  پزشکیان 
رؤسای قوای مجریه و مقننه پس از 
جلسه غیرعلنی امروز مجلس شورای 
اسلامی که با حضور رئیس جمهور 
برای  اقداماتی  انجام  بر  بود  همراه 

بهبود معیشت مردم تاکید کردند.
که  شد  این  بر  قرار  قالیباف گفت: 
بتوانیم هر دو سه ماه یک نوبت این 
جلسه را برگزار کنیم و به جای آنکه 
مچ گیری  بخواهد  جایی  مجلس  در 

بشود، واقعاً دستگیری کنیم.
این  منظور  معیشت  در  افزود:  وی 
کالاهای  تأمین  در  ما  که  است 
سلامت  بحث  کنارش  در  و  اساسی 
و مسکن را بتوانیم به گونه ای عمل 
را  آن  بازار  نوسانات  این  که  کنیم 

بر هم نزند.
رئیس مجلس تاکید کرد: البته هدف 
حل  و  پایدار  رشد  حتماً  ما  اصلی 

مشکل ناترازی ها است.
همیشه  کرد:  خاطرنشان  قالیباف 
ترامپ  با  پنهان،  و  پیدا  تهدیدهای 
و بدون ترامپ برای کشور ما بوده 
پایان گفت:  در  مجلس  است.رئیس 
ما به فضل الهی با همدلی و همکاری 

رفت  خواهیم  پیش  تصمیم  جهاد  و 
و با قدرت و با عقل جمعی کار را 

پیش خواهیم برد.
پزشکیان نیز پس از نشست غیرعلنی 
مجلس گفت: قدم اول، معیشت مردم 
است و داریم برنامه ریزی می کنیم. با 
تصمیمات گرفته شده، با اجازه مقام 
میلیارد  یک  نزدیک  رهبری  معظم 
دلار از صندوق توسعه ملی برداشت 
کالابرگ  به  تبدیل  که  کردیم 
خواهد شد و به ۷ دهک مردم داده 
خواهد  پیدا  ادامه  این  و  شد  خواهد 

کرد.
وی افزود: باور و اعتقاد ما این است 
که اگر مقداری تحمل کنیم و دست 
بر دست هم دهیم، قادریم همه این 

مشکلات را حل کنیم.
آنچه  کرد:  تاکید  جمهور  رئیس 
را  ایران  ما  که  می گویند  دشمنان 
تحریم می کنیم و آن ها را مستأصل 
می کنیم، خوابش را خواهند دید. ما 
اگر در داخل با هم باشیم و با قدرت 
جایی  به  بگویند  هرچه  آنها  باشیم، 

نمی رسند.
بیاییم  آنکه  جای  به  ما  افزود:  وی 
باید در  بزنیم،  در مقابل آنها حرف 
عمل ثابت کنیم که آنها خوابش را 
این توطئه هایی که  خواهند دید که 
ما مطرح می کنند عملی  علیه جامعه 

شود.

مدیریت  همراهی  با  فارس  قضایی  شورای  و  دادگستری  رئیس کل 
گویم  مسقف  نیمه  زیرگذر  ابرپروژه  اجرای  روند  از  شیراز  شهری 

بازدید کرد.
به گزارش روزنامه طلوع به نقل از پایگاه اطلاع رسانی شهرداری شیراز 
رئیس کل دادگستری فارس در این بازدید، ابرپروژه زیرگذر گویم را 
پروژه ای عظیم و ارزشمند دانست و اظهار کرد: شورای اسلامی شهر و 
شهرداری شیراز برای اجرای این پروژه، دست به دست هم داده اند تا در 

کمترین زمان ممکن به بهره برداری برسد.
صدرالله رجایی نسب با ابراز رضایت از روند اجرای این پروژه اظهار 
کرد: مدیریت شهری بتواند این پروژه را در آستانه سال جدید و در 
ماه رمضان به مردم شیراز و فارس هدیه کند تا مردم بتوانند از خدمات 

این پروژه استفاده کنند.
وی خدمات ارائه شده به شهروندان در قالب اجرای پروژه های متعدد 
پروژه های  این  تمام  گفت:  و  دانست  تقدیر  قابل  را  شیراز  شهر  در 
اجراشده و در حال اجرا، پروژه های عمومی محسوب می شوند که همه 

مردم از خدمات آنها بهره مند می شوند.
این مقام ارشد دستگاه قضایی فارس با تصریح بر مقوله بهره مندی مردم 
پروژه های  اجرای  اگر در  پروژه های شهری عنوان کرد:  از خدمات 
عمرانی موانع و مشکلاتی وجود داشته باشد، دستگاه قضایی حمایت 
می کند تا با رفع این موانع، پروژه ها هرچه زودتر به بهره برداری برسند 

و در اختیار شهروندان عزیز شهر شیراز قرار بگیرند.
شهردار کلان شهر شیراز نیز در این بازدید با اشاره به اهمیت احداث 
ابرپروژه زیرگذر نیمه مسقف گویم اظهار کرد: به دلیل اینکه محور 
است  کشور  استان  چند  ورودی  گلوگاه  در  گویم  زیرگذر  شریانی 
به صورت  دارد،  قرار  اولویت  در  مسیر  این  ترافیک  روان سازی  و 
جوی  و  اقتصادی  مشکلات  تمام  با  و  هستیم  تلاش  در  شبانه روزی 

موجود بی وقفه پیش می رویم.
محمدحسن اسدی از همکاری شورای اسلامی شهر و خانواده بزرگ 
عنوان  به  )ص(  خاتم الانبیا  سازندگی  قرارگاه  و  شیراز  شهرداری 
پیمانکار پروژه قدردانی و بیان کرد: با استفاده از بهترین استاندارها 
و با جدیت و اهتمام ویژه پروژه زیرگذر نیمه مسقف گویم در حال 
اتمام کار، بزرگ ترین و زیباترین ورودی  با  پیشرفت است و قطعاً 

شهری را در میان شهرهای کشور شاهد خواهیم بود.

وی پروژه زیرگذر گویم را یک ابرپروژه حیاتی و مهم عنوان و تأکید 
کرد: پیشرفت پروژه باوجود پیچیدگی و حجم بالای کار بسیار خوب 
بین شهرداری  این موضوع نشان دهنده همکاری  قابل توجه است و  و 
و پیمانکار است که ماحصل آن یک فضای متفاوت و یک زیرگذر 

منحصربه فرد در سطح ملی خواهد بود.
کاظم اکرمی رئیس منطقه ۳ سازمان بازرسی و بازرس کل استان فارس 
نیز در این بازدید با ابراز خرسندی از مراحل اجرایی و پایانی ابرپروژه 
زیرگذر گویم گفت: درراستای ایجاد رفاه و آسایش برای مردم هرجا 
که لازم باشد و مستلزم حمایت ما باشد با قاطعیت در کنار مدیریت 
نیز  انقلاب مرکز استان فارس  شهری خواهیم بود.دادستان عمومی و 
در این بازدید اظهار کرد: وظیفه قانونی ماست که مسائل کلان شهری، 
از  حاکی  که  را  عملیاتی  و  عمرانی  پروژه های  اجرای  روند  به ویژه 
سرزندگی و اقدامات بسیار ارزنده مدیریت شهری است پیگیری کنیم.
در  کشور  جوانان  تلاش های  اینکه  به  اشاره  با  میرحاجی  کامران 
خلق  گفت:  است،  قابل تقدیر  عمرانی  پروژه هایی  و  کارگاه ها 
کلان شهر  جای جای  در  حاضر  حال  در  که  شهری  عظیم  پروژه های 
شیراز مشاهده می کنیم، حاصل تلاش های جوانان کشورمان بوده و از 

این بابت به خود می بالیم و احساس غرور می کنیم.
خاطرنشان  گویم  زیرگذر  پروژه  چشمگیر  پیشرفت  به  اشاره  با  وی 
کرد: ضمن قدردانی از تلاش های مجموعه بزرگ شهرداری و شورای 
اسلامی شهر شیراز در پیشرفت این پروژه، آمادگی کامل خود را با 
استان فارس  همراهی دستگاه های قضایی و خصوصاً دادستانی مرکز 
درخصوص رفع مشکلات مردم که دغدغه همه مسئولین است، اعلام 

می داریم.

در بازدید از روند اجرای ابرپروژه زیرگذر نیمه مسقف گویم مطرح شد؛

آموزش  سابق  وزیر  اخیر  اظهارات 
دختران  تحصیل  ترک  رشد  درباره 
افزایش  درباره  که  گزارش هایی  و 
سال  و  سن  کم  دختران  ازدواج 
ایجاد  را  نگرانی هایی  شده،  منتشر 
توجه  مورد  است  بهتر  که  می کند 

مسئولان قرار بگید.
انتقادی  هر  رویداد۲۴،  گزارش  به 
این  با  ایران  در  زنان  حقوق  درباره 
پاسخ مواجه می شود که در سال های 
بعد از انقلاب، دختران بیشترین آمار 
در  داشته اند،  را  دانشگاه  به  ورودی 
حوزه های مختلف شاغل شده و بعضاً 
پست  نیز  کلان  مدیریت  سطح  در 

گرفته اند.
قصد وارد شدن به لیست انتقادات و 
گلایه هایی که در حوزه حقوق زنان 
حتماً  چون  نداریم،  را  دارد  وجود 
لیست بلند بالایی دارد، اما نگاهی به 
اخیر  روزهای  در  شده  منتشر  اخبار 
طرز  به  وضعیت  که  می دهد  نشان 
به  است.  تغییر  حال  در  تاملی  قابل 
نظر می رسد که با ادامه این رویه در 
سال های آتی همین آمارهای ورود 
به دانشگاه یا زنان شاغل که سندی 
برای رعایت حقوق زنان شده است، 

هم در دست نماند!
بطحایی،  محمد  سید  اینکه  شاهدش 
و  پرورش  و  آموزش  سابق  وزیر 
رئیس سازمان امور اجتماعی کشور 
با اشاره به اینکه آمار ترک تحصیل 
است،  بیشتر  دختر  دانش آموزان  در 
میان  در  عدد  این  »متأسفانه  گفته: 
دانش آموزان دختر عدد قابل توجهی 
یک  ما  برای  موضوع  این  است. 

زنگ خطر است.«
موضوع دیگر، اما ازدواج زودهنگام 
فاطمه موسوی  است.  همین دختران 
پژوهشگر  و  جامعه شناس  ویایه، 
خانواده  و  زنان  مطالعات  حوزه 
به  اشاره  با  فرارو  با  مصاحبه ای  در 
ایران  در  ازدواج  قانونی  سن  اینکه 
یمن  »ایران،  گفته:  است،  سال   ۱۳
پایین ترین  و چند کشور آفریقایی، 
را  جهان  در  ازدواج  قانونی  سن 

از  سیاستگذاران  روزها  این  دارند. 
می کنند  حمایت  جمعیت  افزایش 
نرخ  دلیل  به  را  کودک همسری  و 
می دانند،  مقبول  فرزندآوری  بالاتر 
نیازمند  جمعیت،  افزایش  اما 

کودک همسری نیست.«
و  دختران  تحصیل  ترک  افزایش 
افزایش ازدواج در سنین پایین سبب 
خواهد شد که زنان در ایران به مرور 
بازار  از  آتی  سال های  طی  و  زمان 
کار دور شده، استقلال مالی خود را 

از دست بدهند.
عجیب نیست که با این دست فرمان 
در سال های آتی شاهد افزایش زنانی 
باشیم که بعد از چندین سال زندگی 
و  می افتند  طلاق  فکر  به  مشترک 
عوامل  جمله  از  مختلف  دلایل  به 
اقتصادی و ...، بچه داشتن و مسائلی 
مثل این با مشکلات متعدد رو به رو 

خواهند.
میانی  مدیریت در سطح  درعین حال 
مردانه  مراتب  به  چهره ای  کلان  و 
زنان  حذف  و  کرد  و  خواهد  پیدا 
ایجاد  سبب  تصمیم گیری  سطوح  از 

مشکلات بیشتر خواهد شد.
رویه  این  که  است  تاکید  به  لازم 
رفع  و  جمعیت  افزایش  به  شاید 
دغدغه هایی که در این زمینه وجود 
آسیب های  با  اما  کند،  کمک  دارد 
اینکه  از جمله  بسیاری همراه است. 
دختران ترک تحصیل کرده امروز، 
احتمالًا مادران شایسته ای برای نسل 

بعد نخواهند بود. 
بروز و ظهور تبعات این قضیه طول 
خواهد کشید، اما تا آن زمان هم با 
مشکلات دیگری مثل تهیه و تأمین 
خواهان  جوانان  معیشت  و  مسکن 

ازدواج خواهیم بود.

آمارهای عجیب و نگران کننده ؛ 
دختران ایران رکورددار ترک تحصیل و 

ازدواج زودهنگام !

نماینده  هر  که  است  این  پیشنهادم  من  شیراز گفت:  دانشگاه  رئیس 
کرد،  راه اندازی  دانشگاه  دورافتاده ای  شهر  یک  در  و  آمد  محترمی 
قانوناً ملزم باشد که بچه خودش را هم در همان دانشگاه برای ادامه 
تحصیل بفرستد. اگر این کار را انجام دادند، به این معناست که آن 
چیزی که ایجاد کرده اند و برای مردم می گویند، خودشان هم حاضرند 

از آن استفاده کنند.
ایلنا  خبرنگار  با  گفت وگو  در  شیراز  دانشگاه  رئیس  مؤذنی  محمد 
در پاسخ به این سؤال پیشتر گفته بودید وزارت علوم باید به سمت 
ادغام دانشگاه ها برود، آیا تلاشی در این زمینه صورت گرفته است؟ 
گفت: تلاش زیادی را داریم انجام می دهیم، اما واقعیتش این است که 
راه وجود  موانعی سر  است که  این  واقع مشکل  در  نیست.  همراهی 
دارد. اگر یک مقدار اختیارات وزارت علوم به این وزارتخانه برگردد، 
یعنی حوزه علم و فناوری، سیاست گذاری و برنامه ریزی اش کاملًا در 
قابل  کار  این  باشد،  مادر کشور  دانشگاه های  و  علوم  وزارت  اختیار 

انجام است.
رئیس دانشگاه شیراز گفت: الان یک مقدار آسیبی که وجود دارد، 
این است که متأسفانه یک سری دخالت های بیرونی در حوزه کاری 
وزارت علوم وجود دارد و این دخالت ها مانع انجام آن امر مهم آمایش 

آموزش عالی در کشور بوده و هست.
قطار حرکت علم و فناوری کشور را از ریل خود خارج نکنید

وی افزود: اگر بخواهم شفاف تر بگویم. این موانع از طرف نمایندگان 
که  دیگر  افراد  از  خیلی  تا  دخالت ها  این  و  می شود  شروع  مجلس 
نباید ورود کنند، وجود دارد. حوزه علم و فناوری یک حوزه کاملًا 
تخصصی است و به همین دلیل واقعاً باید به مجموعه ای سپرده شود که 
به هر حال از نظر قانونی برای این حوزه طراحی شده تا آنها بتوانند 
سیاست گذاری کنند و تصمیماتی که می گیرند، را اجرا کنند. اما اگر 
قرار باشد تحت فشارهای بیرونی، تصمیماتشان دچار تغییر شود و این 
مداخلات مستمر باشد، نمی توانند وظیفه شان را انجام دهند و عملًا قطار 

حرکت علم و فناوری کشور از ریل عادی خودش خارج می شود.
انتقاد از فشارها و مداخلات بیرونی

بیرونی گفت:  مداخلات  و  فشارها  به  اشاره  با  شیراز  دانشگاه  رئیس 
اختیارات باید به خود وزارت علوم و وزارت بهداشت برگردد تا آنها 

بتوانند سیاست گذاری کنند و تصمیماتی که می گیرند، قابل اجرا باشد 
و حمایت شود. از طرفی هم مجلس و هم سایر مجموعه های حکمرانی 

کشور از آنها حمایت کنند.
وی با انتقاد از اینکه هر نماینده ای در مجلس نظرش این است که در 
شهر خودش حتماً باید دانشگاه باشد، گفت: همه زیرنظام ها هم تلاش 
می کنند دانشگاه داشته باشند، در حالی که یک شهری که مثلًا حدود 
صد هزار نفر جمعیت دارد، نیاز ندارد که پنج، شش تا دانشگاه داشته 
باشد. دانشگاه آزاد، پیام نور، علمی کاربردی، فنی و حرفه ای، دانشگاه 
دولتی و دانشگاه غیردولتی همه این ها با هم اصلًا کشش ندارند و بعد 
همه اینها تبدیل به  دانشگاه هایی می شوند که هیچ امکاناتی هم ندارند.

امکانات دانشگاه های کوچک خیلی حداقلی است
رئیس دانشگاه شیراز با تاکید بر اینکه امکانات دانشگاه های کوچک 
خیلی حداقلی است، گفت: اگر از خود همان نمایندگان محترم بپرسید 
که آیا حاضرند بچه خودشان را در آن دانشگاه درس بخواند، هیچ کدام 

این کار را نمی کنند.
دانشگاه های  همان  به  را  فرزندانتان  مجلس؛  نمایندگان  به  پیشنهاد 

شهرهای دورافتاده بفرستید!
مؤذنی گفت: من پیشنهادم این است که هر نماینده محترمی آمد و در 
یک شهر دورافتاده ای دانشگاه راه اندازی کرد، قانوناً ملزم باشد که بچه 
خودش را هم در همان دانشگاه برای ادامه تحصیل بفرستد. اگر این 
کار را انجام دادند، به این معناست که آن چیزی که ایجاد کرده ایم و 

برای مردم می گوییم، خودمان هم حاضریم از آن استفاده کنیم.

رئیس دانشگاه شیراز:

آنها بر احداث دانشگاه در شهرشان اصرار می کنند، اما حاضر به تحصیل فرزندانشان در آنجا نیستند!


